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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
Дата: 29.01.03г. 
Времетраене: 14:20 – 15:40 
 
Участници:  
 

1. г-н Николай Василев – заместник министър-председател и министър на 
икономиката – председателстващ заседанието 

2. г-н Милко Ковачев – министър на енергетиката и енергийните ресурси 
3. г-жа Петя Гегова – заместник-министър на регионалното развитие и 

благоустройството 
4. г-н Румен Симеонов – главен секретар на министерство на труда и 

социалната политика 
5. г-н Атанас Добрев – съветник на министъра на финансите 
6. г-н Камен Колев – главен директор, Българска стопанска камара 
7. г-н Георги Чернев – заместник-председател на Българска търговско-

промишлена палата 
8. г-жа Саша Безуханова – заместник-председател на Българска 

международна бизнес асоциация 
9. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор на Българска 

международна бизнес асоциация 
10. г-н Лукан Луканов – заместник-председател на УС на Съюза на 

работодателите в България 
 
Изготвен от: Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
 
Дневен ред:  
 
1. Определяне на стратегическите теми за разглеждане през 2003г. (членовете 
на Съвета); 
2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на Съвета 
по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
1. Точка от дневния ред: 
 
1.1 Бележки: 
МИ: За оборудване над 10 милиона лева не се взима ДДС на границата. 

Закона за защита на конкуренцията вече е приет. По случая “Терем” 
съм съгласен с Вашите предложения и предлагам да се разгледа на 
следващото заседание. Ще поканим Асен Асенов, изпълнителен 
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директор на Агенция “Митници” да докладва по този въпрос. Има 5 
пъти увеличение на износа на вино за Русия. Определено Българската 
агенция за експортно застраховане не функционира както трябва. 

БИБА: Закона за обществените поръчки може би не толкова несъвършен, но 
има неадекватна наредба. Процедурите се явяват голяма пречка за 
бизнес средата, това пречи изключително много и на чуждестранните 
инвеститори. Има доста натрупан опит по процедурата и следва да се 
поправят грешките. Очакваме до средата на февруари работните групи 
да са приключили работата по Стратегия за конкурентноспособност на 
индустрия “Информационни технологии”. 

БСК: Истинската цел на Закона за обществените поръчки е ефективното 
използване на обществени и бюджетни средства. На практика излиза 
че Булгартабак не е задължено да възлага обществена поръчка при 
доставка на компютри, например Овергаз е 100% частно дружество, 
но трябва да следва изискванията на закона. И още нещо трябва да има 
равнопоставеност между българския и чуждестранния производител. 

СРБ: Ние разглеждаме закона за обществените поръчки като едно 
състезание. Дали има възможност за преференции и как ще се 
прилагат. Сега не печели този който е дал най-добра оферта. 
Предлагам на следващото заседание да се разгледат мерки за 
стимулиране на експорта. В Румъния има 5% данък печалба върху 
продукцията за износ. На руския пазар изнасяме предимно козметика 
и лекарства. Предлагам да се вземат спешни мерки. Над 50% от 
продукцията на Софарма и Балканфарма отива за експорт. Промените 
за стоките с двойно предназначение след случая Терем се отразиха 
много негативно на нашата работа. Това е огромен проблем за отрасли 
химия и машиностроене. 

МЕЕР: Закона за енергетиката е публикуван на уеб страницата на МЕЕР и на 
09.02.03г. ще има форум за обсъждане му, като ще изпратим покани до 
членовете на съвета. Включително би могло да се разгледат и 
подзаконовите актове Що се отнася до Кодекса на труда не съм 
сигурен, че чрез пресата може да се постигне успех. Трябва да се 
проведат разговори между синдикатите и изпълнителната власт. 
Смятам, че 2002 година е най-успешната за българската енергетика и 
за това говорят фактите: 482 милиона лева инвестиции, 50% от общите 
приходи от приватизация за страната, намалена задлъжнялост и 
увеличена събираемост от потребителите на топлоенергия. 

МРРБ: Закон за регионално развитие ще бъде изцяло нов закон, целящ 
децентрализация. Предстои изготвянето на две стратегии: на водния 
сектор и жилищната политика. Освен това ще се разглеждат и 
следните приоритетни закони: за държавната собственост, за 
общинската собственост и за концесиите. 

МТСП: Кодекс на труда – последните промени са насочени към сивата 
икономика, вярно е че съществуват проблеми с подзаконовите актове. 
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Въвеждането на истински пазарни механизми при трудовите 
отношения означава, че е необходимо профсъюзите да се откажат от 
определени права. 

 
1.2 Предложения: 
 
МИ: Въпросът за стоки с възможна двойна употреба да се разгледа на 

следващото заседание. 
СРБ: Да се разгледат мерки за стимулиране на експорта. 
 
1.3 Решения: 
 
Да се допълни плана за 2003 година с направените предложения и да се изпрати 
за окончателно одобрение до членовете на Съвета. 
 
1.4 Следващи стъпки: 
 
Да се изработи график за разглеждането на закони, наредби и стратегии, който 
да бъде представен на следващото заседание. 
 
2. Други:  
 
 
 
3. Определяне на дневен ред за следващото и по-следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

12.02.2003 г., 14.00 ч., Голяма зала, Министерство на икономиката 
 
 
1. Стоки с възможна двойна употреба (г-н Асен Асенов, изпълнителен директор 
на Агенция “Митници”); 
2. Обсъждане на Закона за енергетиката (г-н Милко Ковачев, министър на 
енергетиката и енергийните ресурси); 
3. Борба с престъпността (г-н Георги Петканов, министър на вътрешните 
работи); 
4. Представяне на график за разглеждане на закони, наредби, стратегии и 
концепции през 2003 година; 
5. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на Съвета 
по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 


